
Funktionsstödsrådet
2023-02-08 17:15 - 19:15

Plats
Folkets Hus, sal Dahlian

Deltagare
Cecilia Roskvist (Organisatör), Anita Sandberg (Hörselskadades Riksförbund), Annika Stjärnkvist
(Autism Blekinge, Attention & NSPH / Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa), Åsa Moberg
Axelsson (Reumatikerföreningen) (Frånvarande), Helen Hagegren, Ingrid Lindén (Autism- och
Aspergersföreningen), Izabela Sabo Politiker (Frånvarande), Jan-Åke Hansson (Synskadades
Riksförbund), Jüri Känno (Reumatikerföreningen), Kerstin Andreasson (Hörselskadades
Riksförbund) (Frånvarande), Miroslav Milurovic (S), Nils-Åke Nielsen (DHR / Delaktighet
Handlingskraft Rörelsefrihet) (Frånvarande), Peter Stenberg Politiker, Rolf Jönsson (C), Timmie
Mattsson (Frånvarande), Weine Andersson (Neuro) (Frånvarande)

1.    Närvarande

Utöver deltagarna i Stratys deltog Elisabeth Bäckström och Helene Brändewall, skrivtolkar.

2.    Mötets dagordning
Godkännande av dagordning.

Mötets dagordning, som varit utsänd tillsammans med kallelsen till dagens möte, godkändes.

3.    Föregående protokoll
Uppföljning av protokoll för föregående möte.

Föregående mötes protokoll lästes upp av ordföranden och godkändes.
Utvärderingen av de kommunala råden är gjord, men rapporten är inte färdigställd än. Den
kommer att presenteras för rådet när den är klar.
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4.    Lägesbeskrivning från funktionsstödsverksamheten
Aktuell information gällande funktionsstödsverksamheten från verksamhetschef funktionsstöd

Timmie Mattsson.

Helene Hagegren, verksamhetschef individ- och familjeomsorgen (IFO) är inbjuden som
ersättare för Timmie Mattsson. Ingen särskild information vid dagens möte utöver informationen
om Sörgårdens aktivitetsfond i punkt 5.

5.    Information om stiftelsen Sörgårdens aktivitetsfond
Stiftelsen Sörgårdens aktivitetsfond har bildats i samband med att FUB Västra Blekinge upphörde

som förening och Sörgården såldes 2021.

Finns att söka via e-tjänst på Olofströms hemsida (skickas vidare till Karlshamns kommuns

hemsida)

Länk: 

https://olofstrom.se/kommun-och-politik/...

Stiftelsen Sörgårdens aktivitetsfond har bildats i samband med att FUB Västra Blekinge upphörde

som förening och Sörgården såldes 2021.

Fonden riktar sig till personer med Intellektuell funktionsnedsättning folkbokförda i Västra Blekinge

(Karlshamn Olofström eller Sölvesborg).

Målet är att ge personer i denna grupp bidrag till att kunna genomföra en semesterresa eller gå på

kultur- eller sportarrangemang.

Ideella föreningar eller privatpersoner som ideellt arrangerar aktiviteter för denna grupp kan också

söka bidrag. Dessa aktiviteter kan vara motionsaktiviteter, teatergrupper, läsgrupper eller liknande

fritidsaktiviteter.

Medel från fonden kan sökas vid följande tre perioder varje år. Januari-april, maj- augusti samt

september-december /Timmie

Annika Stjärnkvist påtalar att det är viktigt att information om fonden sprids. Information finns i
dagsläget på kommunens hemsida, se länk ovan.
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6.    Underlätta för personer med autism i möten med
socialtjänsten
Förvaltningslagen säger att ”6 § En myndighet ska se till att kontakterna med enskilda blir smidiga

och enkla. Myndigheten ska lämna den enskilde sådan hjälp att han eller hon kan ta till vara sina

intressen. Hjälpen ska ges i den utsträckning som är lämplig med hänsyn till frågans art, den

enskildes behov av hjälp och myndighetens verksamhet.

Om den enskilde inte får tillräcklig hjälp i kontakten med en myndighet kan det innebära brister i

tillgänglighet. Med bristande tillgänglighet menas att en person med funktionsnedsättning

missgynnas, genom att skäliga åtgärder inte har vidtagits för att personen ska få en jämförbar

situation med personer utan denna funktionsnedsättning. Bristande tillgänglighet räknas som

diskriminering enligt diskrimineringslagen. (1kap. 4 paragraf 3)

Vi från Autism Blekinge undrar hur  förvaltningen ser till att efterfölja detta. (Se tidigare protokoll

där vi pratade om det rådgivande material Socialstyrelsen tillhandahåller i detta.)

Socialsekreterarna arbetar som sagt med Socialstyrelsens material som Autsim Blekinge
hänvisar till i sin fråga.

I övrigt ser vi behov av att arbeta med våra informationsprocesser. Ex. om det går att utforma
informationen om utredningsprocessen med ex. bildstöd. Detta är inget arbete som är pågående
men vi har identifierat behovet.
Fler exempel:
Vi är flexibla i att utforma mötet utifrån den enskildes önskan. Man kan önska videomöte,
telefonmöte eller möte i den enskildes som ex. Vi använder oss av att kommunicera via sms om
den enskilde så önskar. /Timmie

Inom IFO arbetar man mycket med Signs of Safety, där fokus ligger på att göra barn, föräldrar
och övriga delaktiga och involverade.
Signs of Safety är ett komplement till BBIC (Barns behov i centrum) och man arbetar mycket med
bildberättelser och visualiseringar.
Annika Stjärnkvist undrar vad som görs för vuxna med autism i möte med handläggare. Det finns
mycket som kan vara distraherande eller störande för en person med autism, som andra inte ens
lägger märke till.
Helene svarar att man inom IFO anpassar situationen i de fall man vet att individen har autism.
Nu medan socialkontoret håller på att renoveras har man bara individmöten på förmiddagarna,
och har kommit överens med byggfirman om att arbeten som medför mycket ljud främst ska
göras på eftermiddagarna. Helt ljudfritt är dock svårt att få det under renoveringen.
Ordföranden undrar om det finns exempel på möten som inte har fungerat, men det fanns inte nu.
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7.    Information från föreningarna

Autism Blekinge – Ingrid Lindén och Annika Stjärnkvist

• Föreningen Autism och Aspergerförbundet bytte i september 2022 namn till
Autism Blekinge.

• Håller på att förbereda för årsmöte.
• Ett antal aktiviteter är inplanerade, bl.a. bad, busfabriken, hundträff, och

bowling.
• En föreläsning ska hållas i slutet av februari där en npf-förälder berättar om sin

familjs resa och hur de har hanterat situationen. 
• Har en studiecirkel ”Vad innebär autism?”
• Föreningen har 396 medlemmar.

Reumatikerförbundet – Jüri Känno
• Årsmöte hölls den 7 februari, och där la man en plan för första halvåret. De

aktiviteter man främst anordnar är månadsmöten.
• Längre fram i februari kommer ett representantskapsmöte att hållas.
• Föreningen är nöjd med det stöd man får från kommunen.
• Jüri påtalar igen att belysningen vid övergångsställena behöver förbättras på

en del ställen, främst vid Maxi. Han föreslår att man bjuder in Roger Jönsson
för att tillsammans med representanter från de olika föreningarna ta en runda i
kommunen och se vad som är bra och vad som behöver förbättras.

Synskadades riksförbund (SRF) – Jan-Åke Hansson
• Distriktets planerade aktiviteter är:

- IT-dag den 8 mars. Aktiviteten är gratis, och deltagare från andra kommuner
får även resan betald.
- Årsmöte den 14 april
- Resa till kursgården på Almåsa. Denna resa gjordes även förra året och var
mycket lyckad. En vecka med helpension kostar 1.000 kr och för samtliga
medlemmar i Blekinge får anmäla sig.

• Även Karlshamn har nu problem med att få ihop aktiva att driva en förening
varför det lutar åt att det endast kommer att vara Karlskrona kvar. Föreningen i
Olofström lades ner 2017 och föreningen i Sölvesborg är vilande.
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• Blekingetrafiken har gjort en ny upphandling avseende linjelagd busstrafik som
börjar gälla 2024. SRF har jobbat för att det ska finnas en referensgrupp som
är med vid upphandlingar, något som man blivit lovade tidigare, men som inte
skedde vid denna upphandling. 

• I Blekingetrafikens trafikförsörjningsprogram står uttryckligen att de är måna
om att samarbeta med organisationer för att förbättra tillgängligheten i
kollektivtrafiken i Blekinge. Ordföranden nämner att Blekingetrafiken är
inbjudna till kommunstyrelsens arbetsutskott vecka 7 för att bl.a. presentera
trafikförsörjningsprogrammet, och att han kommer att ta upp frågan då.

• Jan-Åke påtalar vikten av att anmäla till Blekingetrafiken när något blir fel vid
beställd färdtjänst.

Hörselskadades riksförbund (HRF) – Anita Sandberg
• Hade ett möte den 19 januari. Apoteket var inbjudna, men kunde p.g.a.

sjukdom inte närvara, varför Sven-Gunnar Månsson bjöds in i stället. Han
berättade om sitt liv och uppvaktades även då han dagen efter fyllde 90 år.

• Christina Jönsson från Frivilliga resursgruppen är inbjuden till kommande möte
för att berätta om vad man ska tänka på om det blir ofred.

• Årsmöte ska hållas, datum är dock inte bestämt än. Här är samma situation
som i övriga föreningar, det är svårt att få folk som vill engagera sig i
föreningen.

8.    Övriga frågor

Inga övriga frågor.
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9.    Nästa möte
17 maj 2023 kl. 17:15

10.    Mötet avslutas

Ordföranden tackar för deltagandet i dagens möte och föklarar mötet för avslutat.
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